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ZAPISNIK 
 

sa 1. sjednice Odbora za gospodarstvo Gradskog vijeća Grada Labina održane dana 27. 
siječnja 2022. godine sa početkom u 12,00 sati održane putem zoom-a zbog epidemiološke 
situacije. Poziv i materijal za sjednicu članovima Odbora dostavljen je putem elektroničke 
pošte.  

 
Prisutni članovi:  
Darko Martinović, Valdi Medančić, Elvino Kršulja, Lari Zahtila, Piero Glavičić 
 
Opravdano odsutni: 
Sandi Sinožić, Elvis Diminić 
 
Ostali: 
Robert Mohorović, v.d. pročelnika Upravnog odjela za gospodarstvo i EU projekte, Borjan 
Batagelj, pročelnik Upravnog odjela za društvene djelatnosti 
 
                                                                 Dnevni red: 
  

1. Javni poziv za dodjelu bespovratnih potpora i subvencija Grada Labina za 2022. 
godinu  

2. Javni poziv za dodjelu bespovratnih potpora poduzetnicima i obrtnicima za 
stipendiranje učenika i studenata sa područja grada Labina u školskoj godini 
2021/2022.  

3. Razno 
 

AD.1. 
Predsjednik Odbora za gospodarstvo Darko Martinović uvodno je pozdravio sve prisutne te 
im je predstavio dnevni red sjednice navodeći da će točku 2. dnevnog reda članovima 
predstaviti pročelnik Upravnog odjela za društvene djelatnosti Grada Labina, Borjan Batagelj, 
a točku 1. dnevnog reda v.d. pročelnika Upravnog odjela za gospodarstvo i EU projekte 
Grada Labina, Robert Mohorović. Naveo je da je javni poziv za dodjelu bespovratnih potpora 
i subvencija Grada Labina za 2022. godine već objavljen čemu da je prethodio sastanak 
predsjednika Odbora sa Upravnim odjelom za gospodarstvo i EU projekte. Navodi da su za 
2022. godinu povećana sredstva za potpore i subvencije na iznos od 800.000 kuna te da 
vjeruje da će se taj iznos u budućnosti još više povećavat za što da je potrebno osigurati 
sredstva u proračunu. Nakon toga predsjednik Odbora za gospodarstvo Darko Martinović 
predaje riječ v.d. pročelniku Upravnog odjela za gospodarstvo i EU projekte Robertu 
Mohoroviću koji je predstavio objavljeni javni poziv za dodjelu bespovratnih potpora i 



 

 

subvencija Grada Labina za 2022. godine. U bitnom navodi da je povećan iznos sredstava 
za potpore i subvencije na iznos od preko 800.000 kuna od čega da se najveći dio odnosi na 
bespovratna sredstva obrtnicima i poduzetnicima. Ostalo da se odnosi na coworking, 
informativno-edukativne radionice, promociju tradicijskih obrta i proizvoda, učešće u Fondu 
za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre te učešće u LAG-u i FLAG-u. Naglašava da su za 
ovu godinu povećana sredstva za potpore i subvencije za obrtnike i poduzetnike u odnosu na 
prošle godine sa 350.000 na 500.000 kuna što da je značajno povećanje te dodaje da se 
proširio i broj dostupnih potpora. Glavni uvjet za sve mjere da je da poduzetnik ili obrtnik 
bude ili samozaposlen ili da ima barem jednu zaposlenu osobu. Kod potpore za početnike da 
se povisio iznos u odnosu na prijašnjih 8.000 kuna na iznos od maksimalno 15.000 kuna. 
Potpora subvencioniranja nabave nove opreme i inventara da je najviše korištena od strane 
gospodarstvenika koji nisu početnici te da se kod te mjere iznos smanjio u korist ostalih 
potpora te da je predviđen iznos od 15.000 uz uvjet da poduzetnik potroši 30.000. 
Subvencioniranje digitalizacije poslovanja da je jedna od novijih mjera te da je i tu došlo do 
povećanja iznosa sa max, 10.000 na max. 15.000 po korisniku a da se povećao i postotak 
financiranja od 50% na 60% vrijednosti ulaganja. Nova mjera da je financiranje stvaranja 
zelenih zanimanja i digitalnih mjera budućnosti što da je mjera za stručno obrazovanje i 
usavršavanje zaposlenika kod koje mjere da poduzetnik može tražiti do 8.000 kuna za 
jednog ili više zaposlenika. Sufinanciranje da je do 60% ulaganja u stručno usavršavanje i 
obrazovanje s time da je naglasak dan na zelena i digitalna zanimanja. Nadalje navodi da je 
2020. godine uvedena mjera sufinanciranja pripreme dokumentacije za natječaje iz 
nacionalnih fondova čime da se želi potaknuti obrtnike i poduzetnike na prijavu na 
nacionalne i europske natječaje sa značajnijim sredstvima. Jedna od mjera da je i 
sufinanciranje organizacije IT konferencija i to obzirom se Grad Labin posljednjih nekoliko 
godina brendira kao grad u kojem se razvija IT sektor. Zaključno navodi da je ove godine dan 
naglasak na potpore za početnike i na samozapošljavanje, za poticanje digitalizacije 
poslovanja kod obrtnika i poduzetnika, za poticanje obrazovanja i zapošljavanja i/ili 
prekvalifikaciju zaposlenika s naglaskom na zanimanja budućnosti, kao i za poticanje 
poduzetnike i obrtnike na apliciranje projekata na natječaje za dodjelu nacionalnih ili EU 
sredstva. Navodi da je jedna od novosti i da se prilikom dodjele potpore za nabavu opreme 
mora dostaviti fotodokumentacija kupljene opreme u poslovnom prostoru i da se poduzetnici 
obvezuju novu opremu imati u svom vlasništvu minimalno tri godine od sklapanja ugovora 
što da Grad Labin ima pravo provjeriti na terenu. Također navodi da je u 2021. godini 
podijeljeno ukupno 34 potpora za što da je utrošeno predviđenih 350.000 te da je 12 potpora 
bilo za početnike, 9 za nabavu oprema, a 13 za digitalizaciju poslovanja. Za program udruga 
da je predviđeno 15.000, za mjeru sufinanciranja kamate kredita Poduzetnik-Istarska 
županija u 2020. godini sufinancirano je 22 kredita, a u proračunu za 2021. godinu da je 
predviđeno 100.000 kuna. Bespovratne potpore za uklanjanje negativnih posljedica 
pandemije korona virusa da je mjera koja je uvedena pojavom pandemije za što da su se 
značajnija sredstva dodjeljivala u 2020. godini dok u 2022. godini da je predviđen iznos od 
100.000 kuna. Nadalje navodi da je za mjeru bespovratnih potpora poduzetnicima i 
obrtnicima za stipendiranje učenika i studenata sa područja grada Labina u proračunu za 
2022. godinu predviđeno 70.000 kuna. V.d. pročelnika navodi da poduzetnici i obrtnici imaju 
mogućnost korištenja prostora coworkinga koji da je izuzetno moderno uređen i opremljen te 
da je za potporu  edukacije za 2022. godinu predviđeno 10.000 kuna a u 2021. godini da su 
se zbog epidemije kovida održale samo dvije edukacije i to jedna u suradnji s Udruženjem 
obrtnika a druga da je bila dvodnevna i da je bila izuzetno dobro posjećena. 
 
Nakon prezentacije javnog poziva Darko Martinović predaje riječ ostalim članovima Odbora. 
 
Lari Zahtila primjećuje da su srednja poduzeća isključena iz potpora te navodi da vjeruje da 
su takva poduzeća dovoljno financijski stabilna i da im nisu toliko nužna ta sredstva. Kod 
mjera za početnike da osim PDV-a mjerom nisu pokriveni ni troškovi za plaće i doprinose te 
navodi da mnogi gradovi imaju potpore za zapošljavanje i samozapošljavanje paralelno sa 
mjerom za početnike u što da je uključena i mogućnost financiranja doprinosa i plaće. 



 

 

Predlaže da se u idućem razdoblju razmišlja i o uvođenju potpora za zapošljavanje i 
samozapošljavanje za obrtnike i poduzetnike koji su nastali prije 1. srpnja a koja bi mjera 
mogla biti propisana i samo za određene djelatnosti koje se želi potaknuti na razvoj što da su 
neki gradovi već uveli te da postoji mogućnost i gradacije potpora ovisno o stručnoj spremi 
onoga tko se zapošljava. Navodi primjer grada Omišlja koji ima mjeru za zapošljavanje bivših 
studenata iz toga grada. Vezano uz subvenciju kamate na kredite navodi da takvi krediti ne 
dopuštaju da se više od 30% kredita koristi za obrtna sredstva, da se ne uzimaju u obzir 
krediti koji su manji od 50.000 kuna te da se subvencionira kamate od 1%. Predlaže da se 
subvencionira kamata za mikro poduzeća za kredite do 50.000 ili 100.000 kuna i da se 
sufinancira cijeli iznos kamate obzirom se ne radi o velikim iznosima, a kredit da se može 
koristiti i za obrtna sredstva i za nabavku opreme. Tu da se mogu uključiti i mali obrtnici sa 
manjim postotkom kamata te navodi da razni gradovi imaju subvenciju kamata na kredite sa 
manjim ograničenjima nego što to postoji kod Istarske razvojne agencije. Nadalje predlaže 
uvođenje mjera za poticanje poljoprivrede i stočarstva što da bi mogao biti zaseban paket 
potpora. Tim potporama da bi se pomoglo poljoprivrednicima u aktivnostima koje se godišnje 
ponavljaju te navodi primjer  subvencioniranja u plaćanju premija radi osiguranja od 
elementarnih šteta, sprječavanju divljači u nanošenju šteta i za subvencioniranje 
vodoopskrbe u stočarstvu. Također predlaže uvođenje potpora za one koji se žele baviti 
poljoprivredom i otvaraju OPG-ove. 
 
Darko Martinović zahvaljuje Lariju Zahtili na iznesenim prijedlozima te navodi da se isti mogu 
razmatrati na jednoj od idućih sjednica Odbora.  
 
Robert Mohorović se također zahvalio na prijedlozima te je naveo da će se ti prijedlozi 
razmatrati i prilikom izrade proračuna za iduću godinu. Iskazuje suglasnost da se mjera za 
početnike može proširiti i na pokrivanje troškova za plaće te je iskazao zadovoljstvo 
iznesenim primjerom mjera za bivše studente s čime se složio i pročelnik Upravnog odjela za 
društvene djelatnosti Borjan Batagelj. Robert Mohorović ujedno je naveo da je bitno da javni 
poziv bude razumljiv i jednostavan kako bi bio što lakše prihvatljiv poduzetnicima. 
 
Elvino Kršulja naveo je da su ove godine učinjeni određeni pomaci jer da su predložene neke 
nove mjere i potpore te je naveo da su potpore ograničene raspoloživim sredstvima koja su 
predviđena u proračunu. Smatra da se i dalje može razmišljati o razradi postojećih potpora 
kao i uvođenju nekih novih za koje bi postojao interes gospodarstvenika. 
 
AD.2. 
Borjan Batagelj, pročelnik Upravnog odjela za društvene djelatnosti predstavio je članovima 
Odbora Javni poziv za dodjelu bespovratnih potpora poduzetnicima i obrtnicima za 
stipendiranje učenika i studenata sa područja grada Labina u školskoj godini 2021/2022. u 
bitnom navodeći da Grad Labin osim 25 redovnih stipendija za zanimanja od osobitog javnog 
interesa za Grad Labin po novom modelu stipendiranja dodjeljuje sredstva za još 15 
stipendija za tzv. dualno stipendiranje. Pojašnjava da je poziv za takvim načinom 
stipendiranja bio upućen obrtnicima i gospodarstvenicima kako bi im se omogućio kadar koji 
je njima potreban za rad. Trenutačna situacija na tržištu da je takva da postoji veća potreba 
za radnom snagom od onih koji bi primali stipendiju a da se takvim načinom stipendiranja 
želio osigurati kadar koji će biti potreban za gospodarstvenike na ovom području. Navodi da 
je lani bio otvoren javni poziv i da se išlo u direktne dogovore sa gospodarstvenicima i 
studentima te da se dosta toga odradilo na promotivnoj razini no da se došlo do nekih 
zapreka i da se nije podijelilo onoliko stipendija koliko je bilo planirano. Javni poziv da će se 
ponovno otvoriti na neodređeno vrijeme te navodi da je najveći problem bio što tvrtke nisu 
pronašle studente odnosno učenike koje bi stipendirali i koji bi na neki način bili vezani za 
tvrtke a čije je stipendiranje Grad Labin imao u planu sufinancirati. Nadalje navodi da su od 
15 planiranih stipendija realizirane tri te potiče članove Odbora za iznošenje prijedloga na 
koji bi se način još dodatno motivirali i stipendisti i gospodarstvenici na sklapanju tih ugovora 
o stipendiranju. 



 

 

 
Na pitanje Piera Glavičića o problematici pronalaska studenta i učenika koje bi se na taj 
način stipendiralo, Borjan Batagelj odgovara da budući stipendista mora imati prebivalište na 
područja grada Labina dok gospodarstvenik koji daje stipendiju da može imati sjedište i van 
područja grada Labina no da je potrebno da ima pogon ili drugu organizacijsku jedinicu na 
području grada. Piero Glavičić naveo je da je na jednoj od prošlih sjednica Odbora bilo 
rečeno da ukoliko nema zainteresiranih studenata sa područja grada Labina, da se poziv 
uputi studentima iz drugih županije na što je Borjan Batagelj odgovorio da u tom slučaju 
pravna osoba koja daje stipendiju mora imati sjedište na području grada Labina. Piero 
Glavičić navodi primjer logopeda za kojim već duže vrijeme postoji potreba u Labinu i kojega 
da bi se moglo kroz taj način stipendiranja privući da se javi na javni poziv i iz drugih dijelova 
Hrvatske a kojemu da bi se moglo potom po okončanju studiranja ponuditi mjera i kroz 
stanogradnju kako bi ostao živjeti na ovom području. Borjan Batagelj zahvaljuje na 
prijedlozima te navodi da ovaj model stipendiranja shvaća kao jedno živo tkivo koje se kroz 
vrijeme nadograđuje.  
 
AD.3.  
Piero Glavičić navodi da bi se pod ovom točkom želio nadovezati na ono što je Lari Zahtila 
rekao pod točkom 1. dnevnog reda a vezano uz poljoprivredu. Naglašava da je poljoprivreda 
jedna od gospodarskih grana i da smatra da bi veći naglasak trebao biti na poljoprivredi za 
čiji razvoj da Labin ima resurse. Smatra da bi Grad trebao izraditi Strategiju razvoja neovisno 
o djelovanju LAG-a i FLAG-a. Navodi da je potrebno da se napravi Strategija kako bi se 
pomoglo poljoprivrednicima u razvoju jer da je u visokoj zoni Labina u tijeku procvat 
poljoprivrede, a jedan od oblika poljoprivrede da je i stočarstvo gdje da se razvija uzgoj koze, 
magarca i goveda. Slaže se s rečenim od strane Larija Zahtile da je potrebno osigurati 
povoljniju cijenu vode i za stočare što da je za sada osigurano samo za maslinare i 
vinogradare. Smatra da Grad Labin mora napraviti Strategiju razvoja poljoprivrede kako bi se 
poljoprivreda razvijala te ističe da se ne može sve bazirati na turizmu i gospodarstvu. Smatra 
da Labin ima mogućnosti za većim razvojem poljoprivrede bez obzira na malu površinu 
obradivom tla što da se pokazalo već i u prošlosti. Također smatra da je mjerama potrebno 
poticati male poljoprivrednike. 
 
Darko Martinović navodi da će se izneseni prijedlozi uzeti u obzir u okviru savjetodavne 
uloge Odbora te vezano uz poljoprivredu smatra da tu ključnu ulogu ima LAG gdje je upravo 
u tijeku donošenje strategije razvoja. 
 
Robert Mohorović navodi da je mjere koje se odnose na poljoprivredu potrebno razmatrati u 
jednoj široj raspravi obzirom bi to bilo jedno novo područje u okviru potpora te navodi da je 
potrebno voditi računa da se te mjere ne poklapaju s mjerama LAG-a koji ima svoju 
strategiju. 
   
Darko Martinović naveo je da Istarska županija kroz svoj Upravni odjel za poljoprivredu 
raspolaže fondovima kojima potiče razvoj poljoprivrednika te zaključno zahvaljuje članovima 
na sudjelovanju u raspravi i iznesenim prijedlozima koji da će se i dalje razmatrati na idućim 
sjednicama Odbora za gospodarstvo.  
  
Zapisničarka: Kristina Sinčić Smoković, v.r. 
Dovršeno u 12,55. 
 
                                                                                                                 PREDSJEDNIK 
 

                                 Darko Martinović, v.r. 
DOSTAVITI: 

1. Gradskom vijeću Grada Labina, predsjednici 

2. Pismohrana 


